
 آرمان ملی: باز هم قانون سقف بودجه دستخوش تغییرات شد 
تا ثابت شود که این قانون نه تنها سال گذشته و امسال بلکه برای 

آینده نیز اعتبار خود را از دست داده است. 
   افزایش سقف 

با تصمیم فدراسیون فوتبال سقف بودجه نمایندگان ایران 
در مسابقات آسیایی افزایش یافت. با وجود رد افزایش بودجه 
تیم ها در یکی دو ماه گذشته، سرانجام فدراسیون فوتبال سقف 
بودجه چهار تیم ایران در آسیا را افزایش داد. بر این اساس بودجه 
 پرسپولیس و استقلال نمایندگان ایران در لیگ نخبگان آسیا 
کتور نمایندگان  یک و نیم میلیون دلار و بودجه سپاهان و ترا
کشورمان در لیگ قهرمانان آسیای 2 به مبلغ یک میلیون دلار 

افزایش یافت. 
   تصمیمات فدراسیون 

فدراسیون فوتبال سال گذشته تصمیم گرفت برای کنترل 
هزینه ها و به گفته خودشان »ورشکست نشدن« فوتبال ایران 
قانون سقف بودجه را پیاده کند. بر اساس این قانون تیم ها 
تا مبلغ مشخصی می توانند هزینه کنند. این دستورالعمل در 
شرایطی در لیگ بیست وسوم اجرا شد که هیچ گونه ضمانت 
اجرایی نداشت و هشدارها در این باره نیز بی تأثیر بود. همین 
موضوع سبب شد حکم کمیته انضباطی برای کسر چهار امتیاز 
از سپاهان و یک امتیاز از پرسپولیس از سوی کمیته استیناف رد 
شده و پرونده سایر تیم ها از جمله استقلال به علت عدم ضمانت 
اجرایی این دستورالعمل بسته شود. تسنیم در ادامه نوشت: 
در واقع سال گذشته این پروژه شکست خورد و دست اندرکاران 
فدراسیون فوتبال اعلام کردند که با درس گرفتن از اتفاقات 
سال قبل، برای لیگ بیست وچهارم قانونی با ضمانت اجرایی 
آماده می کنند! ضمانت اجرایی هم تصویب هیات رئیسه بود که 
سال قبل وجود نداشت و البته اعلام شد که نهادهای دیگر هم 
پای کار هستند تا با »کوچک ترین تخلف« برخورد کنند اما عملاً 
شاهد بودیم که نه تنها با »بزرگ ترین تخلفات« برخورد نشد بلکه 
فدراسیون بعضاً متخلفان را نیز همراهی کرد. در اینکه نمایندگان 
ایران باید برای حضور در مسابقات آسیایی تقویت شوند شکی 
نیست اما آیا فدراسیون فوتبال نمی دانست که قرار است ایران در 
لیگ نخبگان و لیگ قهرمانان آسیای 2، نماینده داشته باشد؟ 
آیا هنگامی که اعضای موافق اتفاق روز گذشته برای افزایش 
بودجه در کارگروه نظارت بر قراردادها و هیات رئیسه در جلسه 
دور هم نشسته بودند اطلاع نداشتند که باید در رقابت های 
آسیایی شرکت کنیم؟ اینکه بعد از نقل وانتقالات و زیرپا گذاشته 
شدن قانون و رد شدن از سقف، به رقم نمایندگان حاضر در 
لیگ نخبگان یک میلیون و سیصد هزار دلار و نمایندگان لیگ 
قهرمانان آسیای 2, مبلغ یک میلیون دلار از محل درآمدهای  شان 
گر به جای  اضافه شود در ابتدای فصل امکان پذیر نبود؟ ا
ارقام فوق در همان زمان چند برابر هم اضافه می شد حرفی 
وجود نداشت اما موضوع این است که چرا بعد از این اتفاقات 

فدراسیون چنین تصمیمی گرفته و از روز اول به فکر نبوده او از 
ج شده است؟ آیا انجام چنین کاری در  مدار قانونمداری خار
ابتدای تا این حد سخت و دشوار بود؟ قانون سقف بودجه نه 
تنها به فوتبال ایران کمک نکرد و آن را از ورشکستگی نجات نداد 
بلکه همانند کشکی بود که روی آش شله قلمکار فوتبال ایران 
ریخته شد. سقف بودجه شوخی ای بیش نیست؛ با خیال راحت 

تخلف کنید!
   پرسپولیس

رضا درویش مدیرعامل پرسپولیس که مخالف جدی و صریح 
افزایش سقف بودجه برای فصل جاری است، بعد از تصمیم 
گهانی فدراسیون در افزایش سقف، دومین مصاحبه خود را  نا
این بار در حضور خبرنگاران و مقابل باشگاه پرسپولیس انجام داد 
و گفت: هنوز لکه ننگ سرمربی و ۱2 میلیون دلار ویلموتس از فوتبال 
ک نشده که تاریک ترین نقطه ننگ فوتبال رقم خورد. من  ایران پا
این  تفکر را می گویم. چطور ممکن است یک سقفی را به باشگا ه ها 
ابلاغ می کنند و می گویند باید قانون مند باشید؟ چه کسانی پشت 
پرده مطلع هستند که سه ساعت قبل از پایان فرصت بارگذاری 
لیست آسیایی این اتفاق رخ می دهد؟ بازیکن از قبل می گیرند و 
به آنها اطمینان می دهند که ما لحظاتی قبل از پایان مهلت، به 
شما امکانات می دهیم و باز می کنیم؟ این ها را چه کسی می داند؟ 
آیا قابل تامل نیست؟ حتی مسئولان فدراسیون، آقای قنبرزاده 
و آقای نورشرق به من گفتند این بار مثل دفعات قبل نیست و ما 
قانون را رعایت می کنیم و نمی گذاریم تحت هیچ شرایطی این اتفاق 
بیفتد. ما روز اول گفتیم چرا چنین قانونی گذاشتید؟ گفتند دیگر 
نمی شود دست برد و کم و زیاد کرد. ۳- ۴ بازیکن ما به خاطر ۱۰- ۱۵ 
تومان جدا شدند، چون ما می خواستیم سقف را رعایت کنیم. شما 

از این موضوع چه برداشتی می کنید؟ نمی شود به افکار عمومی 
توهین کنند و بگویند افکار عمومی دور از جان شان نمی دانند. این 
لیاقت خود قانون گذار هاست. شما تاریخی را که بازیکنان به ایران 
آمده اند و بازیکنان داخلی قرار بسته اند، ببینید. تیمی که سقف 
دارد چطور دو میلیون دلار تعهد برای خودش ایجاد می کند؟ از 
یک جایی به آن تیم می گویند شما کارت را بکن. مگر پرسپولیس 

از یک کره دیگر آمده؟ 
کتور  ترا

کتور در مورد  سعید مظفری زاده سرپرست مدیرعاملی باشگاه ترا
افزایش سقف بودجه باشگاه های آسیایی نیز تصریح کرد: باشگاه 
کتور به فدراسیون فوتبال این پیشنهاد را داده بود، اما متأسفانه  ترا
کتور با رعایت سقف  زمانی با این درخواست موافقت شد که ترا
بودجه، تیم را کامل بسته بود. کاش افزایش سقف بودجه پیش از 
کنون  تکمیل لیست تیم ها و قبل از آغاز مسابقات انجام می گرفت. ا
این اتفاق به نفع سایر تیم ها تمام شد که نمی توانستند از بازیکنان 

جدید استفاده کنند. معتقدم این نوع رقابت ناعادلانه است. 
   فولاد

هوشنگ نصیرزاده مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستآنکه پیش 
از این در جایگاه رئیس کمیته تدوین مقررات حتی عضو کارگروه 
نقل وانتقالات بوده است، در گفت وگو با تسنیم، درباره افزایش 
سقف بودجه نمایندگان ایران در لیگ نخبگان و لیگ قهرمانان 2 
آسیا اظهار داشت:  فدراسیون فوتبال تصور می کند با این افزایش 
سقف بودجه به قدرت تیم های چهارگانه ایران فقط در بازی های 
آسیایی کمک می کند و توجه ندارد که دارند ناخواسته این چهار 
تیم را در لیگ برتر کشور مقابل سایر تیم های رقیب هم تقویت 

می کنند. 
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سقف بودجه
 کشک روی آش شله قلمکار فوتبال ایران

غول های لیگ جزیره  
به دنبال دمبله 

سه تیم قدرتمند لیگ جزیره خواستار جذب 
ستاره فرانسوی پاری سن ژرمن هستند. عثمان 
و  فرانسه  تیم ملی  تهاجمی  هافبک  دمبله، 
پاری سن ژرمن، گزینه های مختلفی برای ادامه 
کارش در لیگ برتر انگلیس دارد. به نقل از سایت 
سیتی،  منچستر  باشگاه های   ، میرور دیلی 
لیورپول و آرسنال علاقه مند به جذب این وینگر 
فرانسوی هستند. قرارداد این بازیکن 2۷ ساله 
با پاریسی ها تا اواسط سال 2۰2۸ اعتبار دارد. 
ارزش این بازیکن فرانسوی ۶۰ میلیون یورو 
است. دمبله در فصل جدید لیگ ۱ فرانسه سه 
بازی انجام داده که طی آن یک گل و دو پاس گل 
ثبت کرده است. او در دیدار اخیر تیم ملی فوتبال 

فرانسه برابر بلژیک نیز درخشید و گلزنی کرد. 

ویژه

سروش رفیعی بعد از یک بازی 
دوری در اختیار گاریدو قرار دارد 
و یاسین سلمانی نیز برای انجام 
نخستین بازی فصل خود تلاش 
می کند . در تصویری از تمرین 
سرخپوشان سروش و یاسین 
وی هم قرار داشتند و  وبه ر ر

صحنه جالبی خلق شد. 

سامره سرمربی مس که بارها با 
محمد نصرتی، مدافع پیشین 
پرسپولیس و سرمربی حال 
حاضر مس سونگون ورزقان 
تقابل داشته، پیش از شروع 
مسابقه هفته اول لیگ یک به 
سمت او رفت و خوش و بش 
گرمی بین طرفین شکل گرفت.

تیم ملی فوتسال ایران که خود را 
برای نخستین بازی در جام جهانی 
ازبکستان مقابل تیم ونزوئلا آماده 
می کند، در مجموعه »المپیک 
کالج« در شهر بخارا تمرین کرد. مرور 
کارهای تاکتیکی، بازی تحت فشار، 
شوت زنی از زوایای مختلف، فرار از 

پرس در دستور کار بود. 

ت
شــ

س نو
عک

        تمرین   تقابل درونی دیدار

گفتوگو

بهزاد داداش زاده ، پیشکسوت و کارشناس 
فوتبال کشورمان در مورد عملکرد قلعه نویی و 

گردانش صحبت کرد.  شا
   نظر شما در خصوص تقابل ایران و 
جام جهانی  مقدماتی  مرحله  در  امارات 

چیست؟
 عملکرد تیم ملی در این دیدار به نظرم قابل 
دفاع بود و شاید نتیجه خیلی قاطع نبود ولی 
مهم سه امتیاز خارج از خانه بود که مقابل یکی 
از رقبای اصلی مان در این گروه گرفتیم. هدف ما 
در این مرحله صعود به عنوان تیم سرگروه است 
و تا اینجا در این مسیر به خوبی گام برداشته 
است. حالا اینکه یک عده انتظار دارند در 
امارات به این تیم که قهرمان آسیا را شکست 
داده ۴ گل بزنیم دیگر بحثش جداست. ما 
در این بازی اتفاقا فرصت این را داشتیم که با 
اختلاف ۳- ۴ گل هم پیروز شویم ولی بازیکنان 
در استفاده از موقعیت ها کم دقت بودند. از 
لحاظ فنی تیم ملی عملکرد قابل قبولی داشت و 
شایسته این بود که حتی با اختلاف گل بیشتری 
به برتری برسد. شک نکنید این امارات مقابل 
سایر قدرت های آسیا در خانه حرف برای گفتن 
دارد و اماراتی که از گذشته آن را می شناسیم 
نیست. فوتبال پیشرفت کرده و اختلاف تیم ها 

کم شده است. 
   مشکل اصلی و نقاط ضعف فوتبال ما 

چیست؟
مشکلی اصلی فوتبال ما این است از افرادی 
نظر می خواهیم که از فوتبال چیزی نمی دانند 
و همین موضوع باعث می شود، فوتبال مان 
پیشرفت نکند. منتقدان بدانند تا زمانی که 
زمین چمن مناسب نداشته باشیم، نباید انتظار 
گر تیم ملی به جام جهانی  بازی مطلوب داشت. ا
صعود نکند، برای امثال من ضرر یا منفعت 
ندارد، ولی به آینده فوتبالیست های جوان ، 
ضربه وارد می کند. امیدوارم مسئولان فوتبال، 
امکانات خوب و دیدارهای تدارکاتی مطلوبی را 
فراهم کنند تا تیم ملی به شرایط بهتری برسند. 
تیم ملی در خط حمله و هافبک قدرتمند است 
و خوشبختانه مشکلی در این دو منطقه از زمین 
نداریم. متاسفانه در خط دفاع آسیب پذیر 
هستیم و در بعضی مواقع ضعیف عمل می کنیم. 
امیدوارم کادرفنی در بازی های آینده، ضعف 
خط دفاع را برطرف کنند، چون با این شرایط در 
دیدارهای مهم به مشکل برمی خوریم که اشتباه 

در آنجا می تواند برای ما گران تمام شود. 

داداش زاده:
 مشکل  اصلی فوتبال 
 نظر خواهی از افراد 

غیر متخصص است

 دیوید تیلور 
 به میادین کشتی بازگشت 

و  جهان  طلای  مدال   ۴ دارنده  ایسنا: 
در  حضور  در  کامی  نا از  پس  که  المپیک 
المپیک پاریس از میادین کشتی خداحافظی 
 کرده بود، برای نخستین بار در انتخابی وزن 
۹2 کیلوگرم برای حضور در مسابقات جهانی 
2۰2۴ به میدان می رود. دیوید تیلور چهره 
کشتی جهان و رقیب  شاخص و عنوان دار 
سنتی حسن یزدانی، چند ماه پیش در پی 
کامی در رسیدن به دوبنده تیم ملی آمریکا  نا
برای حضور در المپیک پاریس، از میادین 
کشتی خداحافظی کرد و وارد دنیای مربیگری 
شد، اما با توجه به در پیش بودن رقابت های 
قهرمانی جهان 2۰2۴ که قرار است از ۷ تا ۱۰ آبان 
به میزبانی تیرانا پایتخت آلبانی برگزار شود، 
دیوید تیلور رسما اعلام کرد قصد دارد در رقابت 
انتخابی وزن ۹2 کیلوگرم آمریکا برای حضور در 
مسابقات جهانی 2۰2۴ به میدان برود. تیلور 
برای رسیدن به دوبنده تیم ملی آمریکا، زاهد 
والنسیا دارنده مدال برنز جهان را پیش رو دارد. 
تیلور پس از سال ها افتخارآفرینی در وزن ۸۶ 
کیلوگرم، برای نخستین بار قرار است در وزن 
غیر المپیکی ۹2 کیلوگرم به روی تشک برود. 
کامران قاسمپور دارنده 2 مدال طلای جهان، 
نماینده وزن ۹2 کیلوگرم ایران در رقابت های 
جهانی است و در صورت رسیدن تیلور به 
رویارویی  منتظر  باید  جهانی  رقابت های 
جذاب میان دیوید تیلور و کامران قاسمپور 
2 مدعی اصلی این وزن باشیم.  به عنوان 
رقابت های انتخابی تیم ملی کشتی آزاد آمریکا 

از شنبه به مدت 2 روز برگزار می شود. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایرنا: ملی پوش فوتسال زنان گفت: نسل طلایی داشتیم که 
پس از قهرمانی در آسیا دیگر مسابقه ای نداشت. واقعا حیف شد 
گر مسابقاتی در 2۰2۰ برگزار می شد، دوباره  و آن نسل می توانست ا
شانس قهرمانی داشته باشد. فرزانه توسلی روز جمعه در گفت وگو 
با ایرنا درباره شرایط قراردادها در سوپرلیگ فوتسال زنان، اظهار 
داشت: امسال با تیم سایپا قرارداد بستم و افزایش قراردادها هم 
مانند همیشه است و در بخش زنان هر سال خیلی افزایش قرارداد 
نداریم و همان درصد سال های قبل به قرارداد اضافه می شود. 
وی اضافه کرد: جام ملت های آسیا هم اردیبهشت سال آینده 
برگزار می شود و جام جهانی فیلیپین هم در پیش است. قبلا سه 
دوره به صورت آزمایشی مسابقات جام جهانی را برگزار کردند و 
آن رقابت ها رسمی نبود. از یک طرف ما خوشحال شدیم که قرار 
است این مسابقات به صورت رسمی برگزار شود. از طرف دیگر ای 
کاش زودتر این اتفاق می افتاد زیرا خیلی می توانست به رشد 
فوتسال زنان کمک کند. وی افزود: در واقع نسل طلایی داشتیم 
پس از قهرمانی در آسیا دیگر مسابقه ای نداشت. واقعا حیف شد 
گر مسابقاتی در 2۰2۰ برگزار می شد، دوباره  و آن نسل می توانست ا
شانس قهرمانی داشته باشد. الان هم بدون شانس نیستیم، اما 
شرایط سخت است و تمام تیم ها پیشرفت کرده اند و این موضوع 
نشان دهنده این است که نگاه ها به فوتسال زنان تغییر کرده است. 
گر به دنبال این هستیم تا برای  تمامی رقبای ما آماده هستند و ا
سومین بار بر روی سکوی قهرمانی آسیا بایستیم، با توجه به اینکه 
تیم جوان شده، بازی های دوستانه بیشتر و اردوها منظم باید 

برگزار شود و نگاه ویژه تری به فوتسال زنان داشته باشند. 

بیــنالمــلل
   ستاره جوان بارسلونا و اسپانیا گفت می خواهد خودش 
باشد و مقایسه اش با لیونل مسی ناعادلانه است. لامینه یامال 
که به جوانترین گلزن تاریخ لالیگا تبدیل شده است در تابستان 
به اسپانیا برای قهرمانی در یورو 2۰2۴ کمک مهمی کرد. به گزارش 
سایت tycsport آرژانتین، یامال درباره مقایسه با لیونل مسی 
گفت: دوست دارم که همه من را با بهترین بازیکن تاریخ فوتبال 
مقایسه می کنند اما می خواهم خودم باشم. رسیدن به سطح 
مسی نشدنی است. من هنوز اهداف زیادی در سر دارم و تازه 
ابتدای راهم. این مهاجم جوان در دیدار نیمه نهایی یورو مقابل 
فرانسه گل تساوی را به زیبایی به ثمر رساند و ترانسفر ما کت پس 
از پایان یورو ارزش او را ۱2۰ میلیون یورو ارزیابی کرد. او همچنین 
گفت: آن ۱2۰ میلیون یورو را نمی خواهم چون در این صورت باید 
بارسا را   ترک کنم. امیدوارم هرگز مجبور نباشم تیم محبوبم را ترک 

کنم. من می خواهم یک اسطوره باشم. 
   عملکرد مایکل آرتتا در آرسنال بهتر از آرسن ونگر پرافتخار 
بوده است. عملکرد خوب آرتتا در آرسنال باعث شد تا قرارداد 
این سرمربی اسپانیایی تمدید شود. باشگاه آرسنال رسما 

قرارداد آرتتا را تا 2۰2۷ تمدید کرد. این سرمربی 
آرسنال  با  را  خوبی  روزهای  اسپانیایی 

تجربه کرده است و فصل قبل با توپچی ها 
نایب قهرمان لیگ جزیره شد. مرکز آماری 
کرد در بین مربیان باشگاه  اوپتا اعلام 

که حداقل در  آرسنال در تاریخ 
این  نیمکت  روی  بازی   ۵۰

تیم نشسته اند، آرتتا بهترین 
عملکرد را در زمینه درصد 

بر  است.  داشته  پیروزی 
این اساس درصد پیروزی 
درصد   ۵۹ آرتتا  مایکل 
بوده و در صدر قرار دارد. 
بعد از او آرسن ونگر قرار 

تحت  آرسنال  که  دارد 
هدایت او در ۵۷ درصد بازی ها 

پیروز شد

برطرف کردن ایرادات ورزشگاه آزادی به عمر ما نمی رسد!

گشتیم!   مقابل امارات به دوره کی روش باز

مدیر تیم فوتبال پرسپولیس گفت با توجه 
به رقمی که برای برطرف شدن کامل ایرادات 
استادیوم آزادی اعلام شده، نواقص این 
ورزشگاه تا مدت ها پابرجا خواهد ماند. افشین 
پیروانی در حاشیه تمرین دیروز )جمعه( 
داشت:  اظهار  پرسپولیس  فوتبال  تیم 
تمرینات خوبی را پشت سر گذاشتیم و بازی 
مهم و سختی مقابل الاهلی داریم. حریف ما 
همه جوره یارگیری کرده و بازیکنان گرانقیمتی 
در اختیار دارد. پرسپولیس هم قهرمان چند 
دوره فوتبال ایران است و برای ارائه بازی 
خوب و کسب امتیازی به عربستان می رویم 

که به ما کمک کند. وی در مورد اینکه گفته 
بود توپ های پرسپولیس که در لیگ نخبگان 
آسیا استفاده می شود، در گمرک مانده بود، 
ورزشگاه  ساخت  بحث  کرد:  خاطرنشان 
گفتم قبل از صحبت  ح شد. من هم  مطر
درباره این مسئله، به این بپردازند که توپ ها 
ترخیص نشده است. توپ ها روز گذشته به 
دست ما رسید و با سه یا چهار جلسه تمرین 
با توپ های لیگ نخبگان عازم عربستان 
می شویم. مدیر تیم پرسپولیس درباره اینکه 
سرخپوشان می توانند در ورزشگاه عبدا... 
میزبان  تیم  گفت:  کنند،  تمرین  الفیصل 

نمی تواند به ما زمین ندهد. قانون می گوید 
که  روز قبل از مسابقه باید در ورزشگاهی 
بازی در آن برگزار می شود، تمرین کنیم و دو 
تمرین در عربستان خواهیم داشت. کشور 
میزبان، هماهنگی های لازم را انجام داده و 
بازیکنان جدید هم ویزا گرفته اند. تا این لحظه 
با مشکلی مواجه نشدیم که حاشیه ساز شود. 
مدیر تیم پرسپولیس با اشاره به اظهارات 
مدیرکل ورزش و جوانان استان تهران که گفته 
بود ورزشگاه امام رضا )ره( تهران متعلق به 
باشگاه پرسپولیس نیست، خاطرنشان کرد: 
گر استادیوم در  پس متعلق به کجاست؟ ا

اختیار ما نبود، خرابه می شد. مگر نگهداری 
این ورزشگاه راحت است؟ سه سال است که 
استادیوم آزادی را مرمت می کنند. پیروانی 
کن ورزشی  درباره اینکه رئیس شرکت تجهیز اما
گفته بود تعمیر کامل ورزشگاه آزادی پنج هزار 
میلیارد تومان هزینه دارد، بیان کرد: پس این 
کار به عمر من و شما قد نمی دهد و به نسل 
آینده می رسد! مدیر تیم پرسپولیس در پاسخ 
به این پرسش که آیا سرخپوشان به قهرمانی 
، گفت: انسان به امید  آسیا امیدوارند یا خیر
زنده است. این اواخر جنس ما جور شد و 

نفرات خوبی به خدمت گرفتیم. 

مسعود اقبالی کارشناس فوتبال ایران در مورد 
دیدار تیم ملی کشورمان با امارات صحبت و از 
گردان قلعه نویی در این مسابقه  سبک بازی شا

انتقاد کرد. 
   برد های اخیر 

مسعود اقبالی در گفت وگو با تسنیم، در مورد 
بردهای تیم ملی فوتبال ایران مقابل قرقیزستان 
و امارات در دور سوم انتخابی جام جهانی 2۰2۶ 
گر خوشبینانه برخورد کنیم، باید  اظهار داشت: ا
بگوییم که پیروزی های ملی پوشان جای تقدیر 
دارد. با این حال تیمی که از لحاظ مهره یکی از 
کیفیتی دارد،  بهترین های آسیاست و بازیکنان با
جلوی امارات به گذشته و دوره کارلوس کی روش 
برگشت! وی با انتقاد از سبک بازی تیم ملی ایران 
برابر امارات تصریح کرد: مقابل امارات بلوک های 
دفاعی ایجاد شد و »اتوبوسی« دفاع کردیم تا 
در ضدحملات به توفیق برسیم که موفق هم 
بودیم. مهاجمانی که مورد توجه رسانه های 
جهان هستند، بدترین ضربه ها را به توپ زدند. 

مگر در جام جهانی چند فرصت گلزنی به دست 
می آورید؟ ژاپن ۱2 گل در دو مسابقه به ثمر رساند 

و قدرت خود را نشان داد. 
   عدم تشابه با فوتبال دنیا

مربی فوتبال کشورمان با بیان اینکه ایران 
کم بهتری در خط حمله دیدار با امارات  ترا
مسابقه  این  در  کرد:  خاطرنشان  داشت، 
فاصله کمتری میان دفاع و حمله می دیدیم. 
موقعیت های گلزنی کمی به امارات دادیم و 
نقاط قوت این تیم را خنثی کرده بودیم. مهدی 
قایدی عملکرد بدی نداشت. مدافعان چپ و 
راست در فوتبال روز دنیا باید در حمله شرکت 
که چنین چیزی را از تیم ملی ندیدیم.  کنند 
اقبالی از عملکرد هافبک های تیم ملی انتقاد کرد 
و به تسنیم گفت: همیشه یک هافبک باید در 
حملات شرکت کند که این مسئله هم به چشم 
نیامد و هافبک های ما گاهی سردرگم بودند. 
قدوس عملکرد خوبی نداشت و جهانبخش 
گر می خواهیم به عنوان یکی  بهتر از قبل بود. ا

از دو تیم نخست گروه A به جام جهانی صعود 
کنیم، باید از فرصت ها بهتر استفاده کنیم و در 

دفاع هم منظم تر باشیم. 
   خطا کردن بازیکنان 

وی با اشاره به کارت های زرد زیادی که به 
ملی پوشان ایران نشان داده شد، بیان کرد: 
خطاها و اخطارهای زیادی داشتیم و انگار این 
خطاها در بازیکنان ما نهادینه شده است. این 
کارت ها روزی مشکل ساز می شود. مسأله ای که 
کاملاً به چشم آمده، پیشرفت فوتبال آسیاست 
و مشخص است که تیم ها به یکدیگر نزدیک 
آسیا  از  فراتر  که  است  ژاپن  فقط  شده اند. 

محسوب می شود. 
   تغییری در سبک بازی؟

مدرس AFC با بیان اینکه سبک بازی امارات 
به سود تیم ملی ایران شد، عنوان کرد: امارات 
کُندی بود و بازیکنان ایران، ریتم بازی  تیم 
خودشان را دیکته کردند. وقتی یک تیم به بازی 
سرعت بدهد، انرژی ملی پوشان تخلیه می شود. 

پس از تعویض ها تغییر آنچنانی در تیم ملی به 
وجود نمی آید و بازیکنان تازه وارد، روند بازی 
را عوض نمی کنند. اقبالی گریزی به سن بالای 
ملی پوشان باتجربه ایران زد و اظهار داشت: 
با توجه به میانگین سنی بالای تیم  ملی، این 
نفرات در سال 2۰2۶ جایگاهی در تیم نخواهند 
داشت. پس از صعود به جام جهانی باید ریزش 
زیادی داشته باشیم و هفت یا هشت بازیکن 
جوان به تیم ملی بیایند تا با دیدارهای دوستانه 
کتیکی برسند. هر بازیکن  ، به بلوغ تا بیشتر
کثر تا 2۵ سالگی می تواند توانایی های  حدا
خودش را توسعه بدهد. وی با اشاره به تفاوت 
نگاه بازیکنان داخلی و خارجی به مسئله زندگی 
حرفه ای تصریح کرد: بازیکنی چون کریستیانو 
رونالدو به خاطر تمرینات مستمر تا ۳۹ سالگی 
بازی می کند، اما بازیکنی که هنگام تعطیلات 
مسابقات فقط می خورد و می خوابد، به درد 
تیم ملی نمی خورد! فوتبال چنین بازیکنانی تا 

2۹ سالگی تمام می شود. 

پیشرفت تیم های آسیایی 

پیروزی برابر امارات در خارج از خانه به تیم ملی اعتماد به نفس 
می دهد. از لحاظ فنی زمانی که تیم ملی توپ را به حریف می دهد 
ک است ولی نتیجه آن را دیدیم که به نفع ما شد.  خیلی خطرنا
وقتی اسم امارات و ایران برده می شود، مردم انتظار دارند که ایران 
برود و این تیم را درهم بکوبد، اما باید این نکته را بدانیم که فوتبال 
در کل آسیا تغییر کرده و تیم ها پیشرفت کرده اند و دیگر خبری از 
این اتفاقات نیست. سطح تیم های ملی در آسیا به هم نزدیک 
شده است. من نمی گویم تیم ملی خیلی خوب و عالی بازی کرد، 
اما برنامه مشخص و ویژه ای داشت. تیم ملی برای پایه ریزی تمام 
ضدحملات برابر امارات برنامه ریزی کرده بود و قلعه نویی در این 
بازی و در این زمینه خیلی خوب عمل کرد. شانس ۱۰۰ درصدی 
گل به حریف ندادیم و می توانستیم در ضدحملاتمان به ۳ گل 
کتیک و برنامه قلعه نویی خیلی هوادار و  هم برسیم. شاید این تا
علاقه مند نداشته باشد و بازی دلنوازی نباشد، اما انجام دادن 
آن فایده دارد چون مهم ترین دستاورد در فوتبال نتیجه است و 
باقی موضوعات اهمیتی ندارد. مسئله نبود رضاییان و امثالهم 
در تمام نسل های تیم ملی بوده و یک موضوع کاملاً عادی است! 
خود من هم چنین اتفاقی در تیم ملی برایم رخ داده بود و من هم 
جزو این دسته از افراد بوده ام، اما در عین عادی بودن نظرات 
فنی سرمربیان، می توان نسبت به این موضوع نقد داشت که 
وقتی رضاییان مرد سال فوتبال می شود چرا در تیم ملی نیست با 
وجود اینکه مسن تر از او در تیم ملی طی سال های گذشته حضور 
داشته اند. به هر حال شرایط کادرفنی تیم ملی و نظرات آن ها 
گر خدای نکرده  این گونه ایجاب می کند که به آن احترام بگذاریم و ا
روزی تیم ملی نتیجه نگیرد، این موضوع تبدیل به یکی از نقدهای 
اساسی می شود. البته حردانی یکی از بازیکنان خوب تیم ملی 
در این بازی بود و به غیر از یک اشتباه عملکرد خیره کننده ای 
داشت. مهدی قایدی در ۸۰- ۹۰ درصد مواقعی که در تیم ملی 
حضور داشته، همیشه مثمرثمر بوده و هر موقع به این بازیکن 
جوان شانس بازی داده اند جزو بهترین ها بوده و تأثیر بالای خود 
را نشان داده و باید بیش تر از این ها به او میدان بدهند. او مانند 

بقیه بازیکنان روز خوب و بد نداشته و همیشه عالی بوده است. 

مهدیپاشازاده
کارشناسفوتبال

مسعود اقبالی در انتقاد از سبک بازی تیم ملی: 


